
اومانیا: برای مذاکره با پرسپولیس 
به تهران می روم

مدافع کاس��تاریکایی مدنظر پرسپولیس عنوان 
کرد، ب��رای حفظ آمادگی اش در روزهای گذش��ته 
تمرین های منظمی را پش��ت سر گذاشته است. او 
همچنین از باشگاه سابق خود ساپریسا خداحافظی 
کرد. مایکل اومانیا، مدافع کاستاریکایی برای حضور 
در باشگاه پرسپولیس چهارشنبه وارد ایران می شود. 
او در گفت وگو با روزنامه ناس��یون پیش از س��فر به 
ایران گفت: در چند روز گذشته برای حفظ آمادگی 
پ��س از جام جهان��ی تمرین هایم را ب��ه طور منظم 
پیگیری ک��ردم و اکنون ب��رای مذاکره با باش��گاه 
پرسپولیس راهی ایران می شوم. علاوه بر تمرین های 
گروهی، تمرین های فردی منظمی را نیز پشت سر 
گذاش��ته ام؛ چرا که می خواهم در بهترین ش��رایط 
آمادگی ام قرار داش��ته باش��م. فک��ر می کنم خیلی 
زود تیم آینده خ��ودم را انتخاب کنم. اومانیا که در 
باشگاه ساپریسای کاستاریکا بازی می کرد در ادامه 
با تشکر از باشگاه س��ابقش گفت: باید از مسؤولان 
باشگاه ساپریسا تش��کر کنم که به من اجازه دادند 
در روزهای گذش��ته با آنکه قراردادی با آنها نداشتم 
تمرین هایم را با آنها ادامه بدهم. یک سال و نیم در 
این باشگاه بازی کردم و خاطرات خیلی خوبی از آنها 

بویژه هواداران تیم دارم. از همه آنها تشکر می کنم.

پنجعلی: مشکل ماهینی حل می شود
محمد پنجعلی می گوید حکم کمیته انضباطی 
فدراس��یون فوتبال ب��رای صادقیان احساس��ی 
و س��ختگیرانه اس��ت. سرپرس��ت تی��م فوتبال 
پرسپولیس در گفت وگویی درباره آخرین شرایط 
مذاکره با مدافع تیم ملی کاستاریکا اظهار کرد: به 
احتمال قوی اومانیا سه ش��نبه از کاستاریکا پرواز 
می کند و تا چهارشنبه به ایران می رسد تا مذاکرات 
نهایی را با او انجام دهیم. البته باید دو، سه جلسه 
هم در تمرین ها حاضر شود و میزان آمادگی اش را 
ببینیم. او درباره مشکل سربازی حسین ماهینی 
گفت: ما مدارک لازم را به س��ازمان لیگ ارس��ال 
کرده ای��م و اگر خدا بخواهد این مش��کل در حال 
حل ش��دن اس��ت. پنجعلی درباره شایعه جدایی 
صادقیان از پرسپولیس و انتقالش به تیم های عربی 
در زمان س��ه ماه محرومیتش گفت: اصلا چنین 
چیزی صحت ندارد. مشخص است که هر تیمی 
آرزوی داشتن صادقیان را دارد ولی امیدواریم در 
تجدیدنظرخواهی از فدراس��یون، محرومیت این 
بازیکن کم شود. به نظر من با توجه به شرایطی که 
در زمان صدور این حکم وجود داشت، محرومیت 

صادقیان سختگیرانه و احساسی بود. 

لیست مورد دار تیم امید
نلو وینگادا،  س��رمربی تیم امی��د 20 بازیکن را 
برای برگ��زاری اردوی تدارکاتی دع��وت کرد. روزبه 
چش��می )قم(، محمدرض��ا اخب��اری، کاوه رضایی، 
مهدی مهدی پور، یعق��وب کریمی، وحید حیدریه، 
مرتضی پورعلی گنج��ی، آرش رضاوند و محمدرضا 
 خانزاده )تهران(، محمد ناصری، ش��هریار ش��یروند 
)آ. شرقی(، یوسف وکیا )خوزستان(، حجت صدقی 
)کرمان(، فرشید اسماعیلی، محمد دانشگر )فارس(، 
محمدحس��ین کنعان��ی زادگان )گیلان(، احس��ان 
پهلوان، محس��ن مس��لمان، علی کریمی و مهدی 
ش��ریفی )اصفهان( در لیست 20 نفره وینگادا جای 
دارند. گفتنی اس��ت بازیکنان دعوت شده باید عصر 
روز جمعه بیست و چهارم مردادماه راس ساعت 14 
خ��ود را به کادر فنی در هت��ل آکادمی ملی فوتبال 
معرفی کنند. اما این لیست چند نکته ویژه دارد. اول 
اینکه مشخص نیست چرا بازیکنان از استان تیمی 
که در آن بازی می کنند دعوت  شده اند. مثلا روزبه 
چشمی اهل تهران است اما چون در صبای قم بازی 
می کند از قم دعوت ش��ده! یا محمدحسین کنعانی 
زادگان متولد خوزس��تان اس��ت اما چون امسال از 
پرسپولیس به ملوان پیوسته مقابل نام او نوشته اند 
گیلان که اتفاقی عجیب و بی سابقه به حساب می آید. 
نکته مهم تر اما موضوع دعوت از بازیکنانی است که 
در حال حاضر جزو سهمیه بزرگسال تیم هایشان در 
لیگ برتر به حساب می آیند. در این لیست بازیکنانی 
حض��ور دارند ک��ه متولد  س��ال های 1369،1370 
یا 1371 هس��تند و حتی اگر برخی ش��ان فعلا زیر 
23 س��ال باش��ند در مقدماتی المپیک نمی توانند 
بازی کنند. در این لیس��ت بازیکنانی مثل خانزاده، 
مسلمان، یعقوب کریمی، شهریار شیروند و مرتضی 
پورعلی گنجی چنین شرایطی دارند و برای حضور 
در بازی های مقدماتی المپیک ش��رایط س��نی لازم 
را نخواهند داش��ت. دعوت از این بازیکنان در حالی 
ص��ورت گرفته که  قبل از این مثلا از پرس��پولیس 
بازیکنانی مثل فرش��اد قاس��می، میلاد کمندانی یا 
احمد نوراللهی به تیم امید دعوت می ش��دند اما در 
این لیس��ت جایی ندارند. ظاهرا فدراسیون فوتبال 
قص��د دارد با این بازیکنان ش��اخص در اینچئون به 
مدال دست یابد. اتفاقی که 4 سال پیش درباره تیم 
غلامحسین پیروانی هم رخ داد. در آن تیم سیدجلال 
حسینی، س��یدمهدی رحمتی و غلامرضا رضایی با 
وجود فشردگی وحش��تناک بازی های باشگاهی در 
لیگ، جام حذفی و لیگ قهرمانان آسیا و البته حضور 
در اردوه��ا و بازی های تیم ملی بزرگس��الان راهی 
گوانگژو شده  و در  بازی های آسیایی شرکت کردند 
اما تیم ایران در نهایت به عنوان  چهارمی رس��ید و 
حتی یک  برنز هم به مدال های کاروان ورزش ایران 
اضاف��ه نکرد. ظاهرا این اتف��اق باز هم در حال تکرار 
است  و فدراسیون به جای اینکه  به فکر رساندن تیم 
امید به المپیک  بعد از سال ها دوری از این رقابت ها 
باش��د باز هم به مدال گرفتن در بازی های آسیایی 

فکر می کند.

یادداشت

پرسپولیس، هوادارگریز و ناآرام
محمدحسین عباس�ی: 1- دو بازی، یک امتیاز و 
تنها یک گل زده. شاید هنوز برای ناامیدی هواداران 
همیشه امیدوار سرخپوشان پایتخت زود باشد اما 
این آمار نشان می دهد آنها در این فصل روزهای 
پررنجی را سپری خواهند کرد. اوضاع در همین 2 
هفته به اندازه ای رو به وخامت گذاشته که حتی 
خ��ود دایی نیز برخلاف روند معمول از در توجیه 
و حس��اس ش��دن روی زمین و شرایط مسابقه و 
ارتعاش��ات دس��تگاه غش  س��نج  برای داور وارد 
نش��ده و خودش هم قبول دارد که تیمش خوب 
بازی نمی کند. این موضوع برای بازیکنان تیم نیز 
صدق می کند. تقریبا همه آنها پذیرفته اند که این 
پرسپولیس، در 2 هفته ابتدایی لیگ از سطح فنی 
مدنظر هوادارانش فاصله بسیار زیادی گرفته است. 
آنها باید خیلی زود و جدال با شاگردان یحیی گل 
محمدی، پروسه بازگشت را کلید بزنند.  در غیر 
این صورت، وضعیت پرسپولیس همچنان همرنگ 

پیراهن اصلی این تیم باقی خواهد ماند.
2- ای��ن روزهای پراولتیماتوم و سرش��ار از اضطرار 
پرسپولیس، ماحصل روزهای آرام این تیم در فصل 
نقل و انتقالات اس��ت. درس��ت زمانی که استقلال 
و س��پاهان آس��تین ها را بالا زده بودند تا انبوهی از 
س��تاره را یک به یک ب��ه تیم خ��ود اضافه کنند، 
پرسپولیسی ها دست روی دست گذاشتند و شاهد 
رفت��ن 3 ملی پوش خود ش��دند و هرگ��ز به خرید 
بازیکن برای جانشینی آنها فکر نکردند. دایی تنها 2 
خرید شناخته شده در تعطیلات تابستانی داشت.یک 
دروازه ب��ان و یک هافبک – مهاجم که اولی فصل را 
با اشتباه و نیمکت نشینی شروع کرده و دومی حتی 
یک لحظه از مصدومیت رها نش��ده است و خودش 
را »چشم خورده« می داند!  مهم ترین توجیه قرمزها 
برای این ناکامی های نقل و انتقالاتی بحث ش��رایط 
مالی نامساعد این تیم است اما می شود از علی دایی 
پرسید که چطور 900 میلیون صرف خرید گلر دوم 
می شود وقتی تیم او در پست های دفاع چپ، دفاع 

وسط و هافبک کناری با کمبود نفرات روبه روست؟
3- علیرض��ا رحیمی که با وع��ده پرداخت همه 
بدهی ها کارش را در پرسپولیس آغاز کرده و قول 
داده بود این تیم امس��ال با مش��کل مالی روبه رو 
نخواهد شد، خیلی زود خودش را در نزدیکی های 
بن بست یافت. او در همان بدو کار با یک سرعتگیر 
ب��ه نام هیات مدیره مواجه ش��د؛ مجموعه ای که 
رئی��س اش ظاهرا موافق حض��ور رحیمی و دایی 
نبود و کمی بعد نامش را در پروسه خرید راه آهن 
مط��رح می کند. حمیدرضا سیاس��ی که یکی از 
ناشناخته ترین اعضای تاریخ هیات مدیره باشگاه 
پرسپولیس به شمار می رفت، در آغاز علنی کردن 
اختلافاتش با رحیمی، ف��اش کرد اصلا علاقه ای 
به حضور در این باشگاه نداشته و به او »تکلیف« 
شده است در این باشگاه مشغول به کار شود!  در 
این بلوا که به نظر می رس��د وزارت ورزش در رقم 
خوردن آن از همه مقصرتر است، تیم پرسپولیس 
آس��یب زیادی را متحمل ش��ده و خواهد ش��د. 
تردیدی وجود ندارد که بلاتکلیفی های این روزها و 
فضای بسیار عصبی در راس هرم مدیریت باشگاه، 
روی کادر فنی و بازیکنان نیز اثر گذاش��ته و این 
موضوع در نماهای کلوزآپ بازی دوم سرخپوشان 
در لیگ کاملا مش��خص بوده است. با این وجود 
علنی ش��دن این اختلاف نظرها می تواند به سود 
پرسپولیس باشد البته به شرطی که همه چیز به 
آشتی های ظاهری ختم نشود و پای یک راه حل 

سریع وسط باشد.
4- کمی بعد از بالا رفتن جام قهرمانی لیگ روی 
دستان بختیار رحمانی، ماجرای بازیکنانی که کارت 
معافیت مشکل دار در اختیار داشتند، رسانه ای شد 
و باش��گاه پرس��پولیس در صف اول معترضان به 
این داس��تان قرار گرف��ت و از لزوم برخورد جدی 
با باشگاه هایی که بازیکن سرباز دارند، حرف زد تا 
ش��اید قهرمانی از فولاد پس گرفته شود. حالا اما 
خود پرسپولیس نیز در جمع باشگاه هایی قرار دارد 
که قربانی این ماجرا شده اند. حسین ماهینی که 
در فصل گذشته یکی از بی تغییرترین مهره های 
پرس��پولیس بود، حالا 2 هفته ابتدایی لیگ را از 
دست داده و شاید تا نیم فصل به ترکیب تیم دایی 
بازنگردد. غیبت یکی دیگر از ملی پوشان تیمی که 
پولادی، حسینی، خلعتبری و صادقیان را به دلایل 
مختلف از دست داده، یک ضربه بزرگ دیگر برای 

پرسپولیس محسوب می شود.
5- ح��الا که دیگر خبری از خلعتبری نیس��ت و 
پرسپولیس یکی از معدود ستاره های فانتزی بازش 
را نیز از دس��ت داده، پیام بای��د کمک حال تیم 
دایی باش��د. این بازیکن در بازی با نفت با آن گل 
خیره کننده و دریبل ها و استارت های عالی، بسیار 
امیدوارکننده ظاهر شد اما شاهکارش را گذاشت 
برای هفته دوم و با زدن داور، سه ماه نیمکت نشین 
شد تا نشان دهد برای به دوش کشیدن وزن تیمی 
مثل پرسپولیس هنوز خیلی جوان است. به نظر 
می رس��د 12 جلس��ه محرومیت برای حرکت او 
کمی زیاد باشد و در نهایت موجب از دست رفتن 
جام ملت ها برای این بازیکن جوان ش��ود. غیبت 
صادقیان، یعنی بازگشت محمد نوری به ترکیب 
ثاب��ت تیم دایی. کاپیتان مدت هاس��ت که از فرم 
ایده آل سال های گذشته فاصله گرفته و به نیمکت 

پیوند خورده است.
6- آنچه این روزها بیش��تر از نتای��ج و اختلافات و 
توجیه ه��ا، هواداران پرس��پولیس را م��ی آزارد، نوع 
نمایش های این تیم اس��ت. پرس��پولیس دایی بلد 
نیس��ت تیم پویا و پرهیجانی باش��د. ای��ن تیم در 
فصل گذشته تا حدود زیادی به توانایی های فردی 
بازیکنانش وابس��ته بود و حالا که 5 ستاره ثابت را 
ب��ه دلایل مختلف از دس��ت داده، این موضوع را به 

روشنی به نمایش می گذارد. 
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خیلی زودتر از آنچه پیش بینی می ش��د 
امیررضا خادم سیاس��ت وزارت ورزش درباره 
اس��تقلال و پرس��پولیس را ل��و داد. نماینده 
تام الاختیار وزیر ورزش در ساماندهی استقلال 
و پرسپولیس که این روزها وضعیت سرخ های 
پایتخ��ت را مش��وش دی��ده در اظهارنظری 
جنجال��ی مدعی ش��ده تنه��ا راه ح��ل برای 
س��اماندهی ای��ن 2 تیم پرطرف��دار پایتخت 
»کاهش محبوبیت«شان اس��ت و این دقیقاً 
همان چیزی است که منتقدان سیاست های 
محمود گودرزی در ماه های اخیر به آن اشاره 
کرده اند. اینکه چرا 2 کش��تی گیر سابق برای 
محبوب ترین تیم ه��ای ورزش ایران به دنبال 
اجرای این سیاست هستند، سوالی است که 
هنوز بی ج��واب مانده اما خادم خودش گفته 
اگر از »جذابیت و محبوبیت« این 2 باشگاه کم 
شود، خود به خود مشکلات هم کمتر می شود. 
جالب تر اینکه خادم که مس��ؤولیت انتخاب 
هیات مدیره های اس��تقلال و پرس��پولیس را 

برعهده داش��ته، پیش بینی کرده مش��کلات مدیریتی 
این روزهای پرسپولیس تا چند وقت دیگر در استقلال 
هم اتفاق خواهد افتاد: »در استقلال نیز همین مسائل 
)اختلاف ها( وجود دارد و اختلاف نظر در هیات مدیره آن 
باشگاه هم هس��ت. هیچ هیات مدیره ای در دنیا وجود 
ندارد که اختلاف نظر نداش��ته باشد اما این اتفاقات به 
دلیل حساسیت بالای مردم توسط رسانه ها بزرگ نشان 
داده می شود. وضعیت ذاتی این 2 باشگاه به گونه ای است 
که خیلی از مردم کشورمان درگیر مسائل آنها هستند 
و به همین دلیل این س��روصداها و جنجال ها به وجود 
می آید. مطمئن باش��ید در آینده نیز هم در استقلال و 
هم در پرسپولیس این جنجال ها وجود خواهد داشت، 
مگر اینکه کاری انجام ش��ود تا از محبوبیت و جذابیت 
ای��ن 2 تیم در جامعه کم ش��ود! البته بر خود من نیز 
انتقادهایی وارد اس��ت اما راه اصلی خروج از این بحران 
همان است که گفتم.« خادم البته درباره جلسه مشترک 
سیاس��ی به عنوان رئیس هیات مدیره پرس��پولیس با 
علیرضا رحیمی، مدیرعامل سرخ ها هم نظر جالبی دارد؛ 
آن هم در ش��رایطی که این دو در چند روز گذشته به 
خوبی در رسانه ها از خجالت هم درآمده اند: »نه دعوایی 

وجود داش��ت و نه بحث برکناری کسی مطرح بود. به 
دلیل برخی سوءتفاهماتی که میان رحیمی و سیاسی 
به وجود آمده بود، از آنها خواستم در جلسه ای مشترک 
شرکت کنند و رودررو صحبت هایشان را با یکدیگر انجام 
دهند. البته مصاحبه هایی که از این 2 نفر در رس��انه ها 
منتش��ر می ش��ود، با صحبت هایی که در این جلسه با 
یکدیگر داش��تند، متفاوت بود. الان هم نمی توانم قول 
بدهم که این اختلاف نظر دیگر وجود نخواهد داش��ت 
زیرا اس��اس هیات مدیره برآیند نظرات اعضا اس��ت که 
به تصمیم گیری منجر می شود.« این مصاحبه عجیب 
از امیررض��ا خادم در ش��رایطی به یک��ی از مهم ترین 
حرف های روزهای اخیر ورزش ایران تبدیل ش��ده که 
بعید است امیررضا خادم و مافوقش شناختی از اهمیت 
جایگاه استقلال و پرسپولیس به عنوان سرمایه های ملی 
نداشته باشند اما اینکه چه اصراری بر محبوبیت زدایی 
از این 2 باش��گاه وجود دارد و در پس این سیاست چه 
تصمیمی نهفته اس��ت، فقط مقامات عالیرتبه وزارت 
ورزش می توانند به آن پاس��خ بدهند. آنها هستند که 
می توانند بگویند به چه دلیل افرادی را عضو هیات مدیره 
استقلال و پرسپولیس کرده اند که بیشترشان ربطی به 

ورزش ندارند و سابقه سیاسی و اقتصادیشان هم خیلی 
روشن نیست.

استقلال و آینده ای نامشخص ■
اگر وضعیت به هم ریخته هیات مدیره پرسپولیس را 
کنار بگذاریم، آینده تیم مدیریتی دیگر باشگاه پرطرفدار 
ایران هم چندان روشن نیست. اختلاف های زیرپوستی 
که میان اعضای هیات مدیره استقلال ایجاد شده، نشان 
می دهد پیش بینی امیررضا خادم هم چندان بیراه نیست 
و خود او بهتر از هر کسی می داند که چطور این ترکیب 
ناهمگون، آت��ش را در هیات مدیره باش��گاه پرطرفدار 
استقلال هم شعله ور خواهد کرد البته بهرام افشارزاده 
نظری غیر از نظر خادم دارد. او می گوید: »به هر حال ما 
آرامش خوبی در استقلال داریم. هر یکشنبه همکاران ما 
با حضور در باشگاه، جلسه می گذارند و خوشبختانه صفا 
و صمیمیت زیادی بین اعضای هیات مدیره حاکم است. 
از روز اول س��فارش آقای گودرزی به ما حفظ آرامش 
در تی��م بود که م��ا آن را به خوبی پیگیری کردیم و با 
شناختی که از اعضای محترم هیات مدیره دارم مطمئنم 
ای��ن آرامش پابرجا می ماند.« او در پاس��خ به اینکه آیا 
مش��کلات مدیریتی در پرس��پولیس در استقلال هم 

اتفاق می افتد یا نه، گفت: »تا ما هس��تیم به 
هیچ عنوان نمی گذاریم این اتفاقات رخ بدهد. 
ما بسیار فضای خوبی در هیات مدیره داریم و 
مطمئن باشید اگر چنین جوی وجود نداشت 
یا قرار باش��د این جو از بی��ن برود، من حتی 
یک دقیقه هم در استقلال نمی مانم. رسانه ها و 
مردم من را می شناسند و همگی می دانید من 
از صبح تا شب، همه تلاشم را برای موفقیت 
تیم انجام می دهم. من مطمئنم هیچ چیزی 
نمی تواند جو فعلی در هیات مدیره استقلال را 

از بین ببرد«. 
خصوصی سازی استقلال و  ■

پرسپولیس، داستان بی انتها
و  اس��تقلال  خصوصی س��ازی  ش��عار 
پرس��پولیس یکی از عمده تری��ن وعده های 
وزارت ورزش در دولت یازدهم بود؛ وعده ای که 
بعد از گذشت یک سال از آن هنوز سرانجامی 
پیدا نکرده و بعید است مسؤولان ارشد وزارت 
ورزش و اقتصاد هم بتوانند تاریخ جدیدی برای 
آن مشخص کنند. این در شرایطی است که مسؤولان 
وزارت ورزش ق��ول داده بودن��د تا قبل از ش��روع لیگ 
جدید، اس��تقلال و پرسپولیس را خصوصی کنند و در 
واقع انتخاب افراد عمدتا بی ربط در هیات مدیره استقلال 
و پرسپولیس برای تحقق همین وعده بود اما اختلاف 
بین وزارت ورزش و سازمان خصوصی سازی این روزها 
به رس��انه ها هم کشیده شده و امیررضا خادم آشکارا از 
کم فروشی سازمان خصوصی سازی انتقاد می کند. او در 
تازه ترین اظهارنظرش درباره فرآیند خصوصی سازی این 
2 باشگاه گفته: »حدود 45 روز از جلسه ای که با سازمان 
خصوصی س��ازی داش��تیم، می گذرد اما آنها هیچ یک 
از توافقات��ی که انجام داده بودی��م را اجرایی نکرده اند. 
درست است که بحث های فنی واگذاری این 2 باشگاه 
در تخصص من نیست و در آنها زیاد هم نظر نمی دهم. 
شاید منظور پوری حس��ینی نیز این بوده که به نظرم 
نظرش منطقی است اما ما براساس رسالتی که داریم، 
موظفیم نگرانی مان را از به تعویق افتادن اجرای قانون 
ابراز کنیم. قانون می گوید باید استقلال و پرسپولیس تا 
پایان سال خصوصی شوند اما ما نگرانیم که این امر در 

موعد مقرر اتفاق نیفتد«.

ویتوریو کامپانیله: به رغم اینکه رمی ها اخیرا یک پروژه 
افزایش بودجه ب��ه ارزش 100 میلیون دلار را به انجام 
رس��انده اند ولی این باشگاه همچنان در خطر تخطی از 
قوانین فیرپلی اقتصادی یوفا قرار دارد. همانطور که پیش 
از این توسط جیمز پالوتا، رئیس باشگاه رم، اعلام شده 
بود، این باش��گاه موفق شده سرمایه خود را به یک عدد 
9 رقمی افزایش دهد، با این حال با توجه به قوانینی که 
به عنوان بخشی از برنامه اساسی میشل پلاتینی وضع 
شده اند، افزایش س��رمایه نمی تواند به عنوان بخشی از 
قیمت پیشنهادی برای خرید بازیکنان به منظور افزایش 

بودجه نقل و انتقالات مورد استفاده قرار گیرد. 
ب��ا اینکه باش��گاه ادع��ا می کند س��هام آزادی های 
اقتصادی بیشتری را ایجاد می کنند، اما این نکته وقتی 
بحث امضای قراردادهای احتمالی مطرح باشد به هیچ 
وجه کارکرد لازم را نخواهد داش��ت. علاوه بر این، وقتی 
نوبت بررس��ی بودجه شود که یوفا از طریق آن آمادگی 
رم را برای شرکت در مسابقات اروپایی ارزیابی می کند، 
ضررهایی که در س��ال های اخیر در بازار به باشگاه وارد 

شده همچنان در ترازنامه مالی باقی می مانند. 
براس��اس قوانین فیرپلی اقتصادی هیچ باش��گاهی 
نمی توان��د ضرری 45 میلیون دلاری در یک بازه زمانی 
3 ساله که ش��امل فصل های 12-2011، 13-2012 و 
14-2013 می شود، داشته باشد. این رقم همان مقداری 
نیس��ت که به طور معمول بعد از اینکه تمام بدهی ها و 
طلب ها محاسبه شدند در انتهای ترازنامه مالی باشگاه 
قرار می گیرد و در واقع این رقم بدون محاس��به درآمد 
متورم باش��گاه مثل مقادیری ک��ه مالکین یا گروه های 
مرتبط به باشگاه در اختیار آن قرار می دهند یا افزایش 
س��رمایه مانند همین کاری که اخیرا رم انجام داده، به 
دست می آید. رم در این بازه زمانی بیش از 50 میلیون 
دلار ضرر داده و از نظر یوفا نه تنها سودی از این افزایش 
سرمایه اخیرش نخواهد برد بلکه به لطف ضرر هایی که 
در این تابستان در بازار ترانسفر بازیکنان متحمل شده، 
فاصله اش از رقم سر به سر سود و زیان، بیشتر هم خواهد 
شد. باشگاه در نامه ای که برای سهامدارانی که با برنامه 
افزایش سرمایه موافقت کرده بودند، ذکر کرده بود که با 
توجه به ضررهای اخیر انجام این کار با ریس��ک همراه 
اس��ت. در نامه گفته شده بود: تا این لحظه، نکته مورد 

بحث در راس��تای پارامترهای وضع شده توسط قانون 
فیرپلی اقتصادی نیست. پارامترهایی مانند: 

 1- مجم��وع می��زان ض��رر باش��گاه در 3 س��ال
 12-2011، 13-2012 و 14-2013 ب��ه م��رز تعیین 
شده که در مجموع نباید از 45 میلیون دلار تجاوز کند 
نخواهد رسید که این موضوع برای رعایت قانون سر به 

سر میزان سود و زیان تعریف شده.
2- کار انجام ش��ده باید سود خالص ادغامی داشته 

باشد که این مورد نیز رعایت نشده است. 
رم در 2 دوره بودج��ه قبل��ی در مجموع در حدود 
98 میلی��ون دلار ضرر داده، با ای��ن حال وجود بندی 
در قوانین فیرپلی اقتصادی به باش��گاه کمک می کند 
ت��ا حدودی ضررهای مرتبط با تیم فوتبالش را کاهش 
دهد. بندی که از سوی ارنستو پائولیلو، مدیرعامل سابق 
اینتر پشتیبانی شده، به باشگاه ها اجازه می دهد با انجام 
سرمایه گذاری بر روی تیم جوانان، قراردادهایی که قبل 
از یک ژوئن 2010 با بازیکنان بسته شده در نظر گرفته 

نشوند و به این صورت مقداری از ضررها جبران شوند. 
این بند به رم اجازه می دهد قراردادهای دانیله ده روسی 
و فرانچس��کو توتی را در نظر نگیرد ولی حتی با انجام 
این کار هم ترازنامه مالی باش��گاه بیش از 45 میلیون 
دلار ض��رر را نش��ان می دهد البته رم امس��ال به لیگ 
قهرمانان بازگشته و احتمالا این امر درآمد قابل توجهی 
عاید باش��گاه می کند. محاسبات انجام شده در باشگاه 
نش��ان می دهد پالوتا و بقیه حداقل درآمدی در حدود 
31 میلی��ون دلار از پاداش ها و پخش تلویزیونی و بازار 
بزرگی که از ش��رکت کردن تیمش��ان در بزرگ ترین 
رقابت فوتبالی قاره ایجاد می ش��ود به دست می آورند 
ولی قراردادهایی که در این تابستان بسته شده می تواند 
بیش از این س��رمایه اضافی برایش��ان ضرر ایجاد کند. 
وقتی پنجره نقل و انتقالات در انتهای فصل 2013-14 
باز ش��د، کار کاهش میزان بدهی ها به والتر ساباتینی 
سپرده ش��د، با این وجود باش��گاه در نامه دیگری که 
برای سهامداران درگیر در طرح افزایش سرمایه فرستاد، 

توضیح داد که یک ضرر 25/4 میلیون دلاری از ماه مه 
 تا به حال به باشگاه وارد شده است. با توجه به این میزان 
ضرر بس��یار بالا در 3 سال اخیر، این رقم با رقم سر به 
سر میزان سود و زیان مجاز در سال های 14-2011 که 
45 میلیون دلار است بسیار فاصله دارد و به این صورت 
رم در خطر تخطی از محدوده میزان ضرر 30 میلیون 
دلاری در س��ال های 2014 تا 2017 نیز قرار می گیرد. 
ضررهایی که باشگاه در تابس��تان امسال داشته است 
شامل خرید خوآن ایتوربه از ورونا به قیمت 22 میلیون 
دلار و همچنین پرداخت قس��ط اول مبلغ ترانسفر رادا 
ناینگ��ولان به می��زان 6 میلیون دلار اس��ت. به علاوه 
دستمزد ایتوربه حدود 8 میلیون دلار است و این هزینه 
باید به صورتی جبران شود. چنین هزینه قابل توجهی 
حتی با وج��ود قرارداد مهمی که باش��گاه با نایکی به 
عنوان اسپانسر منعقد کرده و بیشتر مبلغ توافق شده 
به صورت یک پیش پرداخت بالا به باشگاه داده شده هم 
کاهش نمی یابد. شاید بیشترین نگرانی طرفداران رم این 
باشد که در حالی که منچسترسیتی و پاری سن ژرمن به 
دلیل اینکه با بستن قراردادهای بالا با اسپانسرها سعی 
در دور زدن قوانی��ن داش��تند، مجازات های اقتصادی 
دریافت کرده اند و مجبور شده اند تعداد نفرات تیمشان 
را کاهش دهند. وضعیت جالوروس��ی بیشتر شبیه به 
مالاگا اس��ت که از تمام بازی های اروپایی محروم شده 
است. بازیکنانی مثل میرالم پیانیچ و مهدی بن عطیه 
که بشدت از س��وی باش��گاه های بزرگ اروپایی مورد 
توجه هستند، می توانند در این وضعیت قربانی شوند، 
هرچند ساباتینی بر این نکته پافشاری می کند که آنها 
در لیس��ت فروش نیستند. رم اگر راه های دیگری برای 
به دست آوردن پول و جبران ضررهایش پیدا نکند، به 
س��ادگی در وضعیت تخطی از قوانین قرار می گیرد. با 
توجه به اینکه باش��گاه در حدود 50 میلیون دلار برای 
رعایت قوانین یوفا کم دارد، یکی از معدود راه های فرار 
از وضعیت موجود جبران بیشتر این میزان ضرر در بازار 
نقل و انتقالات است البته ارقام دروغ نمی گویند و رم اگر 
می خواهد در خطر خارج شدن از مسابقات اروپایی قرار 
نگیرد باید کاری انجام دهد. در واقع رم برای اینکه از زیر 
قرض خارج شود باید حداقل 2 تا از بهترین بازیکنانش 

را بفروشد. 
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